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Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 536 (FIU alm. del) af 3. 
april 2019  

Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvorvidt det offentlige har benyttet sig af et eller flere af 
nedenstående hoteller i forbindelse med tjenesterejser eller andet 
 
– The Dorchester, London 
– 45 Park Lane, London 
– Coworth Park, UK 
– The Beverly Hills Hotel, Beverly Hills 
– Hotel Bel-Air, Los Angeles 
– Le Meurice, Paris 
– Hotel Plaza Athenee, Paris 
– Hotel Eden, Rome 
– Hotel Principe di Savoia, Milan, 
 
og i bekræftende fald oplyse hvornår det er sket samt hvad formålet har været? 
 

Svar 

Finansministeriet har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet oplysninger 
fra Carlson Wagonlit Danmark A/S (CWT), der er leverandør på den fællesstatslige 
rammeaftale om rejsebureauydelser, som statslige institutioner er forpligtede til at 
anvende, når de køber rejsebureauydelser. Udetjenesten under Udenrigsministeriet 
er undtaget fra forpligtelsen, men udetjenesten kan gøre brug af rammeaftalen. 
Aftalen kan endvidere anvendes af en række selvejende institutioner mv. 
 
CWT har oplyst, at der ved en søgning i CWT’s hoteldata for så vidt angår statsli-
ge institutioner og selvejende institutioner ikke fundet noget match på de hoteller, 
der er nævnt i spørgsmålet i perioden 1. januar 2018-31. marts 2019. 
 
Finansministeriet har endvidere foretaget en søgning i den statslige fakturadata-
base omfattende oplysninger fra samme tidsperiode. Ved søgningen blev der fun-
det en række fakturaoplysninger vedrørende hoteller med navne svarende til de 
hotelnavne, der er nævnt i spørgsmålet.  
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  Side 2 af 2 

Finansministeriet har på den baggrund anmodet de ministerier, som disse oplys-
ninger vedrører, om at oplyse, om ministerierne og underliggende styrelser i 2018 
og 2019 har benyttet sig af ét eller flere af de konkrete hoteller, der er nævnt i 
spørgsmålet, i forbindelse med tjenesterejser eller andet. 
 
Ifølge ministeriernes oplysninger til Finansministeriet har dette ikke været tilfæl-
det.   
 
Finansministeriet har ikke adgang til kommunale og regionale indkøbsdata, hvor-
for svar på spørgsmålet vedrørende kommuners og regioners eventuelle brug af 
de nævnte hoteller vil kræve særskilt indhentning af oplysninger fra samtlige 
kommuner og regioner. 
 
Med venlig hilsen 
 
 
Sophie Løhde 
Minister for offentlig innovation 
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